
 
Algemene beschouwingen Programmabegroting 2024-2027.                          VVD Hillegom 

Geacht college, collega-raadsleden en luisteraars, 

Voorzitter, de begroting die voor ons ligt schetst een mooi plaatje met een positief 
eindresultaat, een prestatie op zich. Maar zijn de uitgaves ook goed verdeeld, zadelen we 
onze inwoners niet op met onnodige lasten? We leven in een tijd waar we met hoge en 
toenemende uitgaves te maken hebben. De explosieve kosten van alleen al boodschappen 
doen, de energielasten en straks weer de oplopende ziektekosten. Waar stopt dit? Besteden 
we ons geld goed? Vragen we ons vaak genoeg af “is dit echt noodzakelijk en realistisch?” 
Wees kritisch op elke euro die je uitgeeft, spreek elkaar aan als projecten geen doorgang 
krijgen en steeds meer gaan kosten. We moeten niet alleen blij zijn om een sluitende 
begroting te presenteren, we moeten pas tevreden zijn als we de inwoner kunnen uitleggen 
dat iedere euro die is besteed er een is met een goede, gedragen reden. 

Ik zal bij een aantal elementen uit de begroting stilstaan;  

Openbare orde en veiligheid
Een veilig Hillegom is een Hillegom waar misdaad niet loont.
Om dit te bewerkstelligen is een goed werkende politieorganisatie nodig. Politiebasisteam 
HLT draagt hieraan zeker zijn steentje bij, maar het kan beter. Wijkagenten meer in positie 
brengen en gebiedsgebonden werken zijn een paar voorbeelden. Alleen hebben wij daar 
maar een beperkte invloed op. Een stevig en helder veiligheidsplan voor de komende jaren is
onmisbaar hiervoor, om zo ook onze wijkagenten meer op de voorgrond laten treden. 

Waar wij wel invloed op hebben is de inzet van de handhavers. Wij ontvangen signalen die 
ons zorgen geven. Enerzijds over openstaande meldingen anderzijds over het welzijn van de 
medewerkers. Zorgen die wij de komende periode verder zullen onderzoeken en om 
aandacht vragen.  
Verder is het goed om te zien dat ondermijning hoog op de agenda staat en er successen 
worden behaald. Wij staan achter het optreden van de burgemeester wat betreft 
ondermijning. Als daar incidenteel extra geld voor nodig is kan er worden gerekend op de 
VVD.

Bereikbaarheid
Iedere dag weer zien wij hoe druk het in en rond Hillegom is. 
Filerijden hoort ook in Hillegom tot een dagelijks beeld. Verschillende wegen zijn ronduit 
niet berekend op veel verkeer, denk aan de Wilhelminalaan. Het vorig jaar vastgestelde 
mobiliteitsplan biedt enige richting maar vervolgens blijft het stil. Het is tijd voor actie. Hoe 
staat het met de regionale bereikbaarheid van de Bollenstreek? En wat is de status van het 
onderzoek en haalbaarheid van een randweg om Hillegom? 
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Daarnaast blijft asociaal verkeersgedrag een hot item in heel Hillegom. Hoe zit het met de 
camera’s om scooters tegen te gaan in de Hoofdstraat? Wij zien daarnaast ook graag 
trajectcontroles op de Wilhelminalaan en Weeresteinstraat.

De leefomgeving
Qua wonen wordt gesteld dat de focus de komende periode ligt op versnelling van de 
woningbouwproductie. Een nieuwe omgevingswet, verduurzaming en toekomstbestendig 
bouwen, ouderen langer thuis laten wonen en alles betaalbaar. Prachtige doelen en wij 
spreken de hoop uit dat dit alles lukt. 

In welk programma voor de komende jaren, van welke gemeente dan ook, zullen deze 
woorden niet staan. Er wordt gesproken over de Ja, mits gedachte bij het verkennen van een
initiatief en het vergunningsverleningsproces. En hier willen wij graag een reflectie van de 
afgelopen jaren over kwijt. 
Er is veel gebouwd en het ziet er prachtig uit met veel oog voor groen.
Maar er worden ook veel initiatieven afgewezen op onlogische argumenten, 
ondoorgrondelijke werkwijze, lang slepende aanvragen met als gevolg dat initiatiefnemers 
niet meer weten wat te doen en moedeloos worden. We hoeven alleen maar het laatste 
debacle van Dunantstaete te noemen. Maar ook bij Villa Santwijck is er op z’n zachts gezegd 
niet uitgegaan van de Ja, mits gedachte. 

Nu gaan we voor Integraal werken, waarbij verschillende perspectieven en belangen 
meegenomen worden. Lost dit het op? Is daar nu de ruimte voor? Kan de gemeente dit wel 
aan? De praktijk laat zien dat er nu al capaciteitsproblemen zijn in het 
vergunningsverleningsproces. En toch is het van groot belang om dit op orde te krijgen. 
Grootschalige nieuwbouw is makkelijker, maar eindig in Hillegom. Willen we de bollenvelden
vrijhouden, een vogelgebied bewaken en bedrijven faciliteren, dan moet er binnenstedelijk 
hard aan de woningvoorraad getrokken worden.

Qua begroting maken wij ons zorgen over de lage winstneming bij Tuindorp. De gemeente is 
van plan grondprijzen laag te houden om aan de wens voor betaalbare woningen te voldoen.
Op zich prima. Maar realiseren wij ons dat incidentele toevoegingen ten bate van onze 
reserves als buffer voor risico’s, daarmee voorlopig van de baan zijn?. 

Samenleven;
Behalve die gezondere manier van leven denk ook aan de mentale gezondheid, want na de 
jaren van corona heeft dit  een lange nasleep; eenzaamheid, sombere gedachtes, toename in
suïcide. Hier vraagt de VVD meer aandacht voor, want wanneer je je mentaal niet goed 
voelt, heeft al het andere onvoldoende draagvlak. 
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Aansluiten bij een landelijk programma op gebied van eenzaamheid is mooi maar in 
hoeverre sluit dit aan op de lokale behoefte ? daar is helaas geen concreet antwoord op te 
geven, maar we investeren er wel in. 

Er is veel aanbod in zorg om inwoners te helpen, maar de focus mag ook meer zitten op het 
stimuleren van de zelfredzaamheid en eigen verantwoordelijkheid. Dat zagen we ook bij de 
presentatie vanuit de ISD; soms mag het best wat minder en kunnen mensen meer zelf dan 
we denken. Ik noem het voorbeeld met inzet huishoudelijke hulp waar de ruime 
meerderheid aangaf met minder ook prima uit te komen. 

Wederom in de begroting veel aandacht voor gezonde levensstijl, ook bij de Jeugd. Het moet
alleen niet teveel gaan over de gezonde tussendoortjes maar over hoe het met het kind 
gaat. Is hij/zij gelukkig. Zijn er signalen waar we, al dan niet preventief, op moeten inspelen?
De kosten die we inzetten op de Jeugdzorg zijn nog altijd aanzienlijk, Hillegom begroot rond 
de 8 miljoen. VVD hoopt dat we de komende jaren hierin een afname gaan zien, dat gesloten
plaatsingen niet langer nodig zijn en dat verblijf zoveel mogelijk in eigen omgeving kan 
plaatsvinden. Ieder kind verdient een thuis. 

Dan over thuiswonen, we herkennen de trend dat thuiswonen steeds meer wringt. De 
krapte op de woningmarkt, toename van mensen met dementie en eenzaamheid. 
Tegelijkertijd is er ook tekort aan zorgpersoneel en druk op de mantelzorgers. VVD vraagt 
zicht af of er toch niet meer ingezet kan worden op vlottere doorstroming. Dit vraagt ook om
huisvesting dat zorg biedt. We betreuren  dat projecten zoals Villa Sandwyck niet met beide 
handen worden aangepakt. Want ons inziens kan Hillegom wel degelijk deze zorgvorm 
gebruiken. 

Tot slot, Bedrijvigheid
Inzet op onze lokale economie is en blijft voor ons van groot belang, opkomen voor onze 
ondernemers, alle ondernemers. Aansluiten bij omliggende regio’s enkel om onze positie en 
lokale economie te versterken en vergroten. 

Wat betreft de bollensector, met daarmee verbonden toerisme, is het van groot belang dat 
het bollenareaal minimaal zo groot blijft als nu. Woningbouw op bollengronden zal dan ook 
voorkomen moeten worden. In de vernieuwde ISG zal dat geborgd moeten zijn.

Er worden veel woningen gebouwd op voormalige bedrijven. Dat is goed voor huisvesting 
binnen de rode contouren maar uitbreiding en vestiging van bedrijven komt daarmee in de 
knel. Hillegommerbeek en Hillegom Noord worden genoemd als toekomstig woon-
werkgebied. Aangezien deze transformaties veel tijd kosten is het van groot belang er snel 
aan te beginnen. Wij verwachten van het college dan ook snel een plan van aanpak op dit 
dossier.  
Tot zover voorzitter, namens VVD Hillegom, dank voor de aandacht. 
Louise Pijnacker, Fractievoorzitter, VVD Hillegom.
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